
Budapest Főváros XV. kerületi Önkormányzat 
Közoktatási, Közművelődési, Egészségügyi és Sport Bizottsága 

KKESB: 111-5/2011. 
 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 

Készült a bizottság 2011. február 22-én  
15 00 órakor kezdődő nyilvános ülésén 

 
 

Helye:  XV. ker. Polgármesteri Hivatal C. épület I. emeleti Díszterme 
            Budapest, 1153 Bocskai u. 1-3. 
 
 
Jelen vannak: 4 fő bizottsági tag Gyurkovics Miklós elnök 
      Bencsics Lászlóné  
      Tóth Imre     
      Pénzes Imréné 
 
Távollétét jelezte:     Németh Angéla   
 
 
Meghívottként jelen van:         
László Tamás polgármester, Vizér Klára alpolgármester, Böröczfy Ferenc 
Pénzügyi Osztály, Kelemen Lászlóné Pénzügyi Osztály csoportvezető, Helmajer 
Lászlóné osztályvezető 
 

Gyurkovics Miklós:  Köszönti a megjelenteket, megállapítja, 
hogy a bizottság 4 fő jelenlétével határozatképes, Németh Angéla betegség miatt 
távol van. Ismerteti az ülés napirendi pontjait, a sorrendet illetően változást 
javasol. Kérdés észrevétel, hozzászólás hiányában szavazást kér a napirend 
elfogadásáról.  

 
 

KKES 64/2011. (II. 22.) sz. határozat 
 
A Közoktatási, Közművelődési, Egészségügyi és Sport Bizottság úgy dönt, 
elfogadja az előterjesztett napirendi pontokat és azok tárgyalási sorrendjét. 
(Szavazati arány: 4 igen szavazat, egyhangú) 
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Elfogadott napirend:  
 

1. Előterjesztés a XV. kerületi Önkormányzat által alapított kitüntetési díjak 
adományozásáról szóló rendelet megalkotásáról (Ikt.sz. 106-70/2011. sz. 
testületi anyag) 
Előterjesztő: László Tamás polgármester 
Előadó: Vizér Klára alpolgármester 
 

2. Előterjesztés a Tóth István u. 100. szám alatti önkormányzati tulajdonú 
ingatlanra a Meixner Alapítvány által 2010-ben benyújtott pályázatról 
(Ikt.sz. 106-71/2011. sz. testületi anyag) 
Előterjesztő: László Tamás polgármester 
Előadó: dr. Novák Ágnes alpolgármester 

 
3. Előterjesztés Budapest Főváros XV. kerület Önkormányzat 2010. évi 

költségvetésének V. számú módosításáról (Ikt.sz: 106-72/2011. sz. testületi 
anyag) 
Előterjesztő: László Tamás polgármester 
Előadó: Böröczfy Ferenc 

 
4. Előterjesztés Budapest Főváros XV. kerület Önkormányzat 2011. évi 

költségvetéséről szóló rendelet előkészítésére (Ikt.sz. 106-73/2011. sz. 
testületi anyag) 
Előterjesztő: László Tamás polgármester 
Előadó: Böröczfy Ferenc 

 
5. Egyebek  

- Előterjesztés a KMOP -5.1.1/C-2f-2009-001 kódszámú pályázati 
felhívásra „Az újpalotai lakótelepen a Zsókavár utcai akcióterület II. 
ütemű fejlesztése” című pályázathoz benyújtandó akcióterületi terv 
elfogadásáról 

*** 
 

 
1. Előterjesztés a XV. kerületi Önkormányzat által alapított kitüntetési 

díjak adományozásáról szóló rendelet megalkotásáról (Ikt.sz. 106-
70/2011. sz. testületi anyag) 
Előterjesztő: László Tamás polgármester 
Előadó: Vizér Klára alpolgármester 

 
   Gyurkovics Miklós: Megadja a szót az előterjesztőnek.  
 
   Vizér Klára: Az előző bizottsági ülésen már tárgyalta a 
bizottság a rendelet tervezetet. Annyi változás történt, hogy a Pénzügyi és Jogi 
Bizottság javaslata bekerült a mellékletbe. A Pénzügyi és Jogi Bizottság az 
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alábbiak bővebb kifejtését kérte: a díszpolgári címre méltatlanná válás bővebben 
legyen kifejtve, az érdemérem adományozására nemcsak személyek, hanem 
közösségek is számításba jöhessenek, illetve, hogy mi történik azokkal a 
díszpolgárokkal, akik ezt a címet a régi – még jelenleg is hatályos rendelet 
alapján – kapták. Ez utóbbi esetben a halálesetre kitérve kérte a bizottság a 
részletezést. Kéri a bizottságot, hogy megtárgyalásra és elfogadásra javasolja a 
rendelet tervezetet a képviselő-testület részére.  
 
   Gyurkovics Miklós:  Megállapítja, hogy a napirenddel 
kapcsolatban kérdés, észrevétel, hozzászólás nincs. Ismerteti a határozati 
javaslatot, kéri a bizottság szavazatát.  
 
KKESB 65/2011. (II. 22.) sz. határozat 
 
A Közoktatási, Közművelődési, Egészségügyi és Sport Bizottság 
megtárgyalásra és elfogadásra javasolja a képviselő-testület részére a XV. 
kerületi Önkormányzat által alapított kitüntetési díjak adományozásáról szóló 
önkormányzati rendeletet. 
Felelős: polgármester 
Határidő: 2011. február 23., képviselő-testületi ülés 
(Szavazati arány: 4 igen szavazat, egyhangú) 
 
 

2. Előterjesztés a Tóth István u. 100. szám alatti önkormányzati 
tulajdonú ingatlanra a Meixner Alapítvány által 2010-ben benyújtott 
pályázatról (Ikt.sz. 106-71/2011. sz. testületi anyag) 
Előterjesztő: László Tamás polgármester 
Előadó: dr. Novák Ágnes alpolgármester 

 
   Gyurkovics Miklós: Megadja a szót az előterjesztőnek.  
 
   Vizér Klára: Az előterjesztéssel kapcsolatban teljesen új 
információkkal tudnak szolgálni, mert közös megbeszélést tartottak ma délelőtt 
az alapítvánnyal. Az előterjesztés arról szól, hogy az iskola által beadott 
energiatakarékossági pályázattal kapcsolatban kiderült, hogy a képviselő-testület 
2010-ben hozott határozata, mely szerint a Meixner Iskola pályázatát támogatják 
bizonyos összeggel, szabálytalan volt. Az önkormányzat az önrész 50%-át 
biztosítja, vagyis a 25 millió forintot, amit az iskola a pályázathoz feltüntetett. 
Az önkormányzatnak az egész összeg felééért kell helytállnia.  Sajnálják, hogy 
korábban nem derült fény arra, hogy a 25 millióból csak 12,5 millió terheli az 
önkormányzatot, és az iskola így nyerte meg a pályázatot. Az előterjesztés arról 
szól, hogy a képviselő-testület vonja vissza a korábbi rendeletellenes 
határozatát. A polgármester úr a mai napon tárgyalt az érintett felekkel, és 
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közölte az iskola és az alapítvány képviselőivel, hogy a testület visszavonja 
rendeletellenes határozatát, illetve az önkormányzat a 25 millió forintból csak 
12, 5 millió forintot biztosít az iskola számára. Amennyiben az intézmény nem 
tudja a fennmaradó összeget biztosítani, akkor a pályázatot vissza kell vonnia. 
Az önkormányzat segítségéről biztosította az alapítványt, a termosztatikus 
szabályzók felszerelésében. Az ajánlat kb. 7 millió forint körüli összegről szól. 
A polgármester úr elmondta, hogy az önkormányzatnak, mint tulajdonosnak 
minden intézményért felelőssége van. Rangsorba szeretnék állítani az 
épületeket, hol szükséges az energiatakarékosságot célzó beavatkozás, és 
pályázatokat fognak benyújtani. Teljesen jogos, hogy a Meixner Iskola 
igazgatója aggódik az intézmény fűtéséért. Mivel az iskola nem tudja a 12,5 
millió forintot előteremteni, elfogadják az önkormányzat segítségét, így a 
pályázatot feltehetően vissza kell adni.  
 
   Gyurkovics Miklós: Kérdés, észrevétel, hozzászólás 
hiányában ismerteti a határozati javaslatot, kéri a bizottság szavazatát.  
 
KKESB 66/2011. (II. 22.) sz. határozat 
 
A Közoktatási, Közművelődési, Egészségügyi és Sport Bizottság 
megtárgyalásra és elfogadásra javasolja a képviselő-testület részére a Bp. XV., 
Tóth István utca 100. szám alatti önkormányzati tulajdonú ingatlanra a Meixner 
Alapítvány által 2010-ben benyújtott pályázatról készült előterjesztést és az 
abban foglalt határozati javaslatokat. 
Felelős: polgármester 
Határidő: 2011. február 23., képviselő-testületi ülés 
(Szavazati arány: 3 igen szavazat, 1 ellenszavazat, 0 tartózkodás) 
 

 
3. Előterjesztés Budapest Főváros XV. kerület Önkormányzat 2010. évi 

költségvetésének V. számú módosításáról (Ikt.sz: 106-72/2011. sz. 
testületi anyag) 
Előterjesztő: László Tamás polgármester 
Előadó: Böröczfy Ferenc 
 

   Gyurkovics Miklós: Megadja a szót az előterjesztőnek.  
 
   Böröczfy Ferenc: A 2010. évi költségvetés V. sz. módosítása 
lényegét tekintve ugyanolyan, mint minden évben. Az előirányzatok rendezése, 
átcsoportosítása a fő jellemzője. A kiadási és bevételi fő összeg összesen 58 
millió forinttal lett magasabb ebben a módosításban, ezzel megközelíti a 19,4 
milliárd forintot. Az előterjesztés röviden leírja,hogy mely bevételek növekedtek 
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elsősorban és hozzávetőleg azt is, hogy a kiadási oldalon milyen változások 
épültek be ebbe a módosításba.  
 
   Gyurkovics Miklós: A módosításhoz kérdés, észrevétel, 
hozzászólás nincs. Ismerteti a határozati javaslatot, kéri a bizottság szavazatát.  
 
KKESB 67/2011. (II. 22.) sz. határozat 
 
A Közoktatási, Közművelődési, Egészségügyi és Sport Bizottság 
megtárgyalásra és elfogadásra javasolja a képviselő-testület részére a XV. 
kerületi Önkormányzat 2010. évi költségvetésének V. számú módosítását. 
Felelős: polgármester 
Határidő: 2011. február 23., képviselő-testületi ülés 
(Szavazati arány: 4 igen szavazat, egyhangú) 
 

 
4. Előterjesztés Budapest Főváros XV. kerület Önkormányzat 2011. évi 

költségvetéséről szóló rendelet előkészítésére (Ikt.sz. 106-73/2011. sz. 
testületi anyag) 
Előterjesztő: László Tamás polgármester 
Előadó: Böröczfy Ferenc 

 
   Gyurkovics Miklós: Megadja a szót az előterjesztőnek.  
 
   Böröczfy Ferenc: A KKES Bizottság előző, 16-ai ülésén 
tárgyalta meg először a 2011. évi költségvetés első olvasatáról szóló 
előterjesztést, ezért nem kíván az eredeti anyag tartalmáról tájékoztatást adni. 
Ami új elemként jelentkezik: a költségvetés fő összege bevételi és kiadási 
oldalon egyaránt nem egészen 12 millió forinttal emelkedik két körülmény 
miatt. Az egyik, hogy a végleges anyagban az állami számok ismeretében 
beépültek a kisebbségi önkormányzatok bevételei és kiadásai. A nagyobb tétel 
abból származik, hogy teljesítménykövetelményként beépült a kommunikációs 
társaság költségvetésébe bevételi oldalon 10 millió forint. Kiadási oldalon 
bekerült a végleges változatba 1 millió forinttal a kommunikációs társaság 
törzstőkéje, 5 millió forinttal az első hónapok finanszírozása. A nyitott 
sportudvarok megvalósítása érdekében a Czabán, a Száraznád és a Kontyfa 
Iskolák költségvetésébe 1 millió forint önkormányzati támogatást különítettek el 
a költségek fedezetéül. A polgármesteri hivatal egyéb dologi kiadásaihoz 3 
millió forintot terveztek, mint kiemelt előirányzaton belüli tételt, kisebb 
beszerzésekre. Úgy tudja, a bizottság megtárgyalja az újpalotai lakótelepen a 
Zsókavár utcai  akcióterület II. ütemű fejlesztéséről szóló előterjesztést. Ehhez a 
tételhez kapcsolódik a költségvetés némely módosítása. A fő összeg nem 
változik, belső átcsoportosításra viszont szükség van. A felmerülő műszaki 
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többletköltségeket a likviditási tartalék terhére fedezik. A szakanyag 
részleteiben többet mond, ezért ezt bővebb nem kívánja kifejteni. A 
költségvetéshez készítettek egy kiegészítő előterjesztést is, hogy minden 
átlátható, szabályozható és tiszta legyen.  
 
   Gyurkovics Miklós:  Az imént említett napirendre javaslatot 
fog tenni, hogy a bizottság az „egyebek” napirendi pont keretében tárgyalja 
meg. Kéri a napirenddel kapcsolatos kérdéseket. 
 
   Vizér Klára:  Kérdése, a könyvvizsgáló úr költségvetést 
érintő véleménye mikor várható? Kéri a csoportvezető urat, hogy tájékoztassa a 
bizottságot arról, hogy milyen két módosító javaslat érkezett a költségvetéshez. 
 
   Gyurkovics Miklós:  A könyvvizsgáló úr véleménye az ülés 
előtt került kiosztásra, elnézést kér, hogy ezt nem említette. További kérdés 
hiányában megadja a szót válaszadásra az előterjesztőnek.  
 
   Böröczfy Ferenc: Király Csaba képviselő úr és Németh 
Angéla képviselő asszony együtt nyújtottak be módosító javaslatokat a 2011. évi 
költségvetéshez. Javasolják, hogy az intézmények műszaki állapotának 
javítására, fenntartására biztosítson az önkormányzat a költségvetésben további 
50 millió forintot. A javaslat szerint ennek a forrása a likviditási tartalék lenne. 
A másik módosító javaslat az volt, hogy a likviditási tartalék terhére kerüljön 
megemelésre a Polgármesteri Hivatalban az intézményekben a személyi 
juttatások összesített előirányzatát 100 millió forinttal. Részletes magyarázatot, 
vagy indoklást nem nyújtottak be a képviselők arra vonatkozóan, hogy mire 
különítsék el pontosan ezt a két összeget. A Pénzügyi és Jogi Bizottság nem 
értett egyet a módosító javaslatokkal. 
 
   Gyurkovics Miklós:  Kéri a napirenddel kapcsolatos 
hozzászólásokat.   
 
   Vizér Klára : Az intézményvezetők jelen vannak, ezért 
szeretne elmondani pár gondolatot a költségvetésről. Mindenkivel találkoztak a 
költségvetés összeállítása folyamán, és szeretné megragadni az alkalmat, hogy 
vezetés nevében megköszönje a pontosságot, megértést, készséget. Köszönik, 
hogy a mértékletességet megértették, és segítségükre voltak. Gyakorlatilag az 
önkormányzat 2007 óta hitelekből tudja egyensúlyban tartani a költségvetést. A 
kényszerek nemcsak a korábbi hitelfelvételekből adódnak, hanem olyan váratlan 
információk kerültek a birtokukba, amellyekkel korábban nem számoltak. Ilyen 
az Ozmán utcai ingatlan ügye. Számukra megfelelő, hogy nem szükséges 
további hitelfelvétel, így próbálnak eleget tenni kötelezettségeiknek a 
költségvetés egyensúlyban tartása érdekében. A magas közüzemi, elsősorban 
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energiaszámlák is gondot okoznak az iskolák számára. Az elmúlt években a 
FIDESZ-KDNP frakció 30-40 módosító javaslatot nyújtott be a költségvetéshez, 
ezek közül a korábbi városvezetés egyetlen egyet sem támogatott. Örömmel 
jelenti, hogy a módosító javaslatok 90-95%-át be fogják építeni a 
költségvetésbe. Az egyik ilyen javaslat a társasházak támogatási összegének 
megemelésére vonatkozik.   
 
   Gyurkovics Miklós:  További hozzászólás hiányában a vitát 
lezárja, ismerteti a határozati javaslatot, kéri a bizottság szavazatát.  
 
 
KKESB 68/2011. (II. 22.) sz. határozat 
 
A Közoktatási, Közművelődési, Egészségügyi és Sport Bizottság 
megtárgyalásra javasolja a képviselő-testület részére a XV. kerületi 
Önkormányzat 2011. évi költségvetést. 
Felelős: polgármester 
Határidő: 2011. február 23., képviselő-testületi ülés 
(Szavazati arány: 4 igen szavazat, egyhangú) 
 
 

Gyurkovics Miklós:  Ülés közben kiosztásra került egy 
előterjesztés, amely szorosan kapcsolódik a költségvetés témájához, ezért 
javasolja, hogy az „Egyebek” c. napirendi pont keretében tárgyalja meg a 
bizottság. Megállapítja, hogy a javaslattal kapcsolatban kérdés, észrevétel, 
hozzászólás nincs, szavazást kér róla.  

 
 
KKESB 69/2011. (II. 22.) sz. határozat 
 
A Közoktatási, Közművelődési, Egészségügyi és Sport Bizottság úgy dönt, 
hogy az „Egyebek” c. napirendi pont keretében megtárgyalja a KMOP -5.1.1/C-
2f-2009-001 kódszámú pályázati felhívásra „Az újpalotai lakótelepen a 
Zsókavár utcai akcióterület II. ütemű fejlesztése” című pályázathoz benyújtandó 
akcióterületi terv elfogadásáról szóló előterjesztést. 
(Szavazati arány: 4 igen szavazat, egyhangú) 
 

5. Egyebek  
- Előterjesztés a KMOP -5.1.1/C-2f-2009-001 kódszámú pályázati 
felhívásra „Az újpalotai lakótelepen a Zsókavár utcai akcióterület II. 
ütemű fejlesztése” című pályázathoz benyújtandó akcióterületi terv 
elfogadásáról 
Előterjesztő: László Tamás polgármester 
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Előadó: Wittmann Katalin projekt koordinátor 
   Gyurkovics Mikós: Megadja a szót az előterjesztőnek. 
 

Wittmann Katalin: A Zsókavár utcai akcióterületen 
tervezett beruházások megvalósítása  több ütemben tervezett. Az előterjesztés a 
II. ütemben tervezett beruházásokhoz kapcsolódik. Korábban már született 
döntés arra vonatkozóan, hogy a megfelelő műszaki tartalom biztosítása 
érdekében készüljenek kiviteli tervek. Az új műszaki tartalommal a tegnapi nap 
folyamán benyújtásra kerültek a kiviteli tervek a közreműködő szervezethez. A 
többletköltségekre vonatkozik az előterjesztés, a pályázati önrész 
megnövekedése okán. Szintén korábbi döntésnek megfelelően, az előzetes 
akcióterületi tervben becsült beruházási költségek alapján megállapításra került 
a pályázati önrész. A korábbi önrész összegére vonatkozó határozatot, illetve a 
társasházi saját részre vonatkozó határozatot vissza kell vonnia a képviselő-
testületnek. A megnövelt önrész, illetve a társasházi lakások után fizetett 
megnövekedett összegnek kell bekerülnie a költségvetésbe.  

 
Gyurkovics Miklós:  Kérdés, észrevétel, hozzászólás 

hiányában ismerteti a határozati javaslatot, kéri a bizottság szavazatát.  
 
KKESB 70/2011. (II. 22.) sz. határozat 
 
A Közoktatási, Közművelődési, Egészségügyi és Sport Bizottság 
megtárgyalásra javasolja a képviselő-testület részére a „KMOP -5.1.1/C-2f-
2009-001 kódszámú pályázati felhívásra „Az újpalotai lakótelepen a Zsókavár 
utcai akcióterület II. ütemű fejlesztése” című pályázathoz benyújtandó 
akcióterületi terv elfogadásáról” szóló előterjesztést. 
Felelős: polgármester 
Határidő: 2011. február 23., képviselő-testületi ülés 
(Szavazati arány: 4 igen szavazat, egyhangú) 
 

Gyurkovics Miklós : A következő bizottsági ülés 
előreláthatólag március 22-én lesz. Megköszöni a bizottsági munkáját, a 
jelenlévőknek a részvételt, az ülést bezárja.  
 

K.m.f. 
        
         Gyurkovics Miklós 

            elnök 
 
Paulusz Katalin 
bizottsági titkár 


